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Kære Henning Hyllested 

 

Tak for din henvendelse vedrørende etableringen af færgesekretariatet.  

 

Indledningsvist vil jeg gerne glæde mig over, at der nu er gang i processen med etab-

lering af færgesekretariatet, som vi var enige om, var en god idé, da vi justerede ud-

ligningssystemet.  

 

Jeg kan videre orientere om, at ministeriet netop har holdt møde med KL den 28. ok-

tober og fået en orientering om den igangværende proces. 

 

Det er rigtigt, at KL aktuelt arbejder på en løsning, hvor sekretariatet placeres i for-

eningen Danske Havne. Baggrunden er, at det er den løsning, som KL har fundet 

bredest tilslutning til blandt de involverede kommuner.  

 

Jeg har forstået, at flere andre muligheder er blevet afsøgt gennem en længere pro-

ces. Både med hensyn til geografisk placering og organisatorisk forankring. Men disse 

har ikke fundet tilstrækkelig bred opbakning blandt kommunerne. 

 

Konkret har KL bedt Danske Havne komme med et oplæg til, hvorledes de kan løfte 

opgaven. Herefter skal der i givet fald træffes endelig aftale mellem KL og Danske 

Havne om udførelse af opgaven. KL er i denne forbindelse opmærksomme på vigtig-

heden af, at opgaven løses med inddragelse af al ekspertise på området. 

 

KL vurderer, at hvis det ender med denne løsning, vil færgesekretariatet kunne etable-

res i løbet af 1. kvartal i 2014. 

 

Samlet er det for mig afgørende, at der nu er udsigt til, at færgesekretariatet bliver en 

realitet. Jeg synes også, at det er vigtigt, at der findes en løsning, som har den bre-

dest mulige opbakning blandt de involverede kommuner, der sidder med ansvaret for 

færgedriften. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

Margrethe Vestager 
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